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Jablka 

Jiří Žáček 

Jablíček je plný sad, 
půjdeme je očesat. 

Pojeď se mnou, milý ježku, 
vezmeme si koloběžku. 

Pojeď se mnou do sadu, 
dám ti jablek hromadu. 

 

***** 
 

 
 
 
Vážení spoluobčané, 

procento nakažených, covid, koronavirus, 
roušky ano, či ne. To jsou dnes nejčastější slova, 
která na nás chrlí veřejná média. Nebojte, 
nebudu vás unavovat nákazovou situací. 

Raději se vrátím o několik měsíců zpět, kdy 
proběhla změna ve vedení obce na postu 
místostarosty a členů rady. Během letních 
prázdnin nebyl větší prostor vám občanům tak 
důležitou změnu vysvětlit, a proto bych jí rád 
věnoval tento úvodník. Vezmu nejprve vše tak 
trochu ze široka. Zeptáte-li se nějakého 
starosty, ať již z blízkého okolí či i ze vzdálené 
části republiky, potvrdí vám, že administrativa 
během posledních několika let výrazně narostla, 
zejména pokud obec čerpá dotace z různých 
dotačních programů. Čas zabere nejen 
příprava, ale také výkaznictví po provedené 
dotační akci, které trvá podle pravidel dotace 
pět až deset let. 

Zastupitelé se navíc rozhodli vyřešit dvě 
opravdu velké a finančně náročné akce:  
vodovod Jelence a intenzifikaci čistírny 
odpadních vod v Dolních Hbitech včetně stavby 
kanalizace v Luhách. K tomu je v plánu 
rekonstrukce školní družiny, úprava dvora 
mateřské školy či chodník v Jelencích. To vše 
bude vyžadovat opravdu velké nasazení  
a hlavně dostatek času a pozornosti, protože 
každá chyba v dotační byrokratické mašinérii 
znamená finanční škrty a sankce, a tím  
i finanční ztrátu pro obec. V zastupitelstvu jsme 
se rozhodli tuto situaci řešit volbou uvolněného 
místostarosty, který by práci na obci vykonával 
na plný úvazek. Celá změna byla dohodnuta  
a plánována v zastupitelstvu téměř rok,  
a vlastně se čekalo na nového místostarostu, než 
bude moci být uvolněn z civilního zaměstnání.  

Ve stručnosti se pokusím shrnout to zásadní: 
Funkce místostarosty se vzdal Mgr. Vladimír 
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Rampas a na jeho místo byl zvolen Ing. 
František Pražák. To však vyvolalo  
i posuny v pětičlenné Radě obce, kdy se 
místostarosta automaticky stává členem rady, 
proto tedy jeden bývalý člen musí radu opustit. 
Uvažovali jsme, že Nepřejov byl vhodně 
zastoupený právě Mgr. Rampasem a Luhy své 
zastoupení získají v novém místostarostovi Ing. 
Pražákovi. Z těchto důvodů nabídl svoji funkci 
radního pan Jiří Bejček Vladimíru Rampasovi, 
aby každá z větších částí obce, včetně 
Nepřejova, měla své zastoupení. Doufám, že se 
mi podařilo popsat celý sled událostí dostatečně 
srozumitelně. 

Rád bych nyní nejprve poděkoval dlouho-
letému místostarostovi Vláďovi Rampasovi za 
práci, kterou pro obec odvedl. Byl ve funkci 
místostarosty téměř 10 let - od 12. 11. 2010 do 
1. 6. 2020. Za tu dobu jsme se velice dobře 
poznali, a proto mohu konstatovat, že si velmi 
vážím jeho názorů i postojů, které v průběhu 
funkčního období jako místostarosta zastával. 
Byl také jako první, komu byla v počátečních 
jednáních funkce uvolněného místostarosty 
nabídnuta. Z pro mě pochopitelných důvodů dal 
přednost svému civilnímu zaměstnání. Moc si 
cením jeho postoje i v této záležitosti, kdy 
s porozuměním upřednostnil zájem obce před 
svým. 

Stejně bych také rád prostřednictví Listů 
poděkoval za odvedenou práci v radě  
i Jirkovi Bejčkovi, který vykonával funkci 
radního od 7. 11. 2014 do 1. 6. 2020. Jeho 
přátelská povaha a bystrý úsudek s nadhledem 
jemu vlastním nám bude v radě chybět. Rovněž 
mu děkuji za pochopení celé situace a vstřícné 
přátelské gesto, kterým nabídl své místo v radě, 
a pomohl tak dosáhnout rovnoměrného 
zastoupení jednotlivých částí obce v radě. 

Závěrem mi, vážení spoluobčané, dovolte 
popřát vše nejlepší novému místostarostovi 
Fandovi Pražákovi. Většina z vás jej dobře zná, 
a tak není potřeba zdůrazňovat, že jeho 
působení bude pro obec určitě nemalým 
přínosem. Snad ti, Fando, mohu za nás za 
všechny takto veřejně popřát, ať se ti práce ve 
vedení obce daří ke spokojenosti tvé i všech 
občanů, ať ji hlavně vykonáváš rád a nalezneš 
v ní i jakýsi částečný smysl svého života.  
 
                                                                      Jan Michálek       
                                         

***** 
Střípky ze zastupitelstva 

     
Od vydání posledních Listů zasedali naši 

zastupitelé hned čtyřikrát. Poprvé 20. dubna 
2020. Mimo jiné byla schválena následná 
usnesení:  
- ZO předběžně schválilo prodej části 

obecního pozemku parc. č. 360/1 o výměře 
cca 170 m2 v k. ú. Káciň a stanovilo cenu    
za 1 m2 prodávaného pozemku ve výši  
150,- Kč. 

- ZO předběžně schválilo prodej části 
obecního pozemku parc. č. 36/5 o výměře 
cca 230 m2 v k. ú. Dolní Hbity a stanovilo 
cenu za 1 m2 prodávaného pozemku ve výši 
200,- Kč.  

- ZO schválilo prodej pozemku parc.               
č. 220/30 o výměře 79 m2 v k. ú. Nepřejov, 
který vznikl na základě geometrického 
plánu č. 321-17/2020 a stanovilo cenu za 
výše citovaný prodávaný pozemek ve výši 
11 850,- Kč.  

- Zastupitelstvo schválilo nákup pozemku 
parc. č. 220/33  v k.ú. Nepřejov o výměře 
40 m2, který vznikl na základě 
geometrického plánu č. 321-17/2020              
a stanovilo cenu za celý kupovaný pozemek 
ve výši 1,- Kč.  

- ZO schválilo odkoupení pozemku parc.       
č. 220/37  v k.ú. Nepřejov o výměře 82 m2, 
který vznikl na základě geometrického 
plánu č. 321-17/2020 a stanovilo cenu za 
výše citovaný kupovaný pozemek ve výši 
11 850,- Kč.  

- ZO schválilo předložený návrh Kupní 
smlouvy mezi obcí Dolní Hbity a firmou 
Svět IT, s. r. o., a pověřilo starostu uzavřít 
smlouvu s tímto dodavatelem. Zakázka je 
v celkové výši 1 369 623,- Kč bez DPH 
(1 657 243,83 Kč vč. DPH). Jedná se            
o kompletní vybavení výpočetní technikou    
a výukovými programy včetně zabezpečení 
pro Základní školu (hrazeno z 90 % 
z dotace IROP). 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
Smlouvy o dílo mezi obcí Dolní Hbity            
a firmou Jiří Šindelář a pověřilo starostu 
uzavřít smlouvu s tímto dodavatelem. 
Zakázka je v celkové výši 410 579,- Kč bez 
DPH – firma není plátcem DPH. Jedná se  
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o vybudování školní zahrady nad parko-
vištěm – součást projektu rekonstrukce 
podkroví ZŠ – hrazeno z 90 % z dotace 
IROP. 

- ZO v rámci dotačního projektu IROP          
č.: CZ.06.2.67./0.0/0.0/16_063/0003396 – 
„Vybudování odborných učeben v ZŠ 
Dolní Hbity“ schválilo předložený návrh 
Změnového listu č. 2, kdy vícepráce jsou 
oceněny částkou 538  021,67 Kč bez DPH 
(651 006,22 Kč vč. DPH). 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
Dodatku č. 2 smlouvy o dílo ze dne 10. 7. 
2019 mezi obcí Dolní Hbity a společností 
Staler, s. r. o., se sídlem Dubno 62, 261 01 
Příbram, vzniklé na základě výběrového 
řízení pro veřejnou zakázku s názvem 
„Vybudování odborných učeben v ZŠ 
Dolní Hbity“. 

- ZO schválilo předložený návrh Smlouvy      
o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene a dohody o umístění stavby mezi 
obcí Dolní Hbity a společností ČEZ 
Distribuce, a. s., se sídlem Teplická 874/8, 
405 02 Děčín IV- Podmokly (přípojka pro 
nově budovaný rodinný dům v k. ú. 
Nepřejov – v Horní Líšnici dle schválené 
změny č. 2 územního plánu). 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí starostou 
schválené rozpočtové opatření obce Dolní 
Hbity č. 03/2020 ze dne 10. 3. 2020. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní Hbity                    
č. 04/2020. 

- Zastupitelstvo vyslechlo informaci starosty                       
o nedořešené škodní události při výstavbě 
sociálních bytů a komunitního centra v čp. 
92 v Dolních Hbitech způsobené stavební 
firmou. 

 
Následně zasedali zastupitelé 1. června 2020: 
- Zastupitelstvo určilo, že pro výkon funkce 

starosty obce a místostarosty obce budou 
členové zastupitelstva dlouhodobě uvol-
něni. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí rezignaci 
pana Mgr. Vladimíra Rampase na funkci 
místostarosty obce Dolní Hbity ke dni       
31. 5. 2020, Mgr. Rampas nemůže 
vykonávat uvolněnou funkci místostarosty 
z důvodu velkého pracovního vytížení 
v zaměstnání.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí rezignaci 
pana Jiřího Bejčka na funkci člena Rady 
obce Dolní Hbity ke dni 31. 5. 2020. 

- Zastupitelstvo zvolilo místostarostu obce 
Dolní Hbity pana Ing. Františka Pražáka. 

- ZO zvolilo dalšího člena Rady obce Dolní 
Hbity pana Mgr. Vladimíra Rampase. 

- Zastupitelstvo schválilo předložené návrhy 
tří Veřejnoprávních smluv o poskytnutí 
účelové dotace na vybudování domovní 
čistírny odpadních vod v Kácini. Účelová 
dotace je pro každou nově postavenou 
domovní čistírnu odpadních vod ve výši 
50 000,- Kč. 

- Zastupitelstvo dalo souhlas se zařazením 
obce Dolní Hbity do územní působnosti 
MAS Sedlčansko, o. p. s., na programové 
období 2021–2027. 

- ZO předběžně schválilo prodej části 
obecního pozemku parc. č. 59/31 o výměře 
cca 380 m2 v k. ú. Dolní Hbity v těsném 
sousedství domu čp. 113 v Dolních Hbitech 
a zahrady na pozemku parc.  č. 59/30 v k. ú. 
Dolní Hbity. Zastupitelstvo dále stanovuje 
cenu za 1 m2 prodávaného pozemku ve výši 
200,- Kč. 

- Zastupitelstvo předběžně schválilo prodej 
obecního pozemku parc. č. 164/9 o výměře 
cca 146 m2 v k.ú. Dolní Hbity a části 
obecního pozemku parc. č. 164/1 o výměře 
cca 32 m2 v k.ú. Dolní Hbity. Zastupitelstvo 
stanovilo cenu za 1 m2 prodávaného 
pozemku ve výši 200,- Kč.  

- ZO schválilo předložený návrh Kupní 
smlouvy mezi obcí Dolní Hbity a firmou AV 
MEDIA, a. s., se sídlem Pražská 1335/63, 
102 00 Praha 10 – Hostivař, a pověřuje 
starostu uzavřít smlouvu s tímto 
dodavatelem. Zakázka je v celkové výši   
748 701,- Kč bez DPH (905 928,21 Kč vč. 
DPH). Jedná se o učební pomůcky pro 
Základní školu (hrazeno z 90 % z dotace 
IROP). 

- ZO vyslechlo informaci starosty o průběhu 
stavby Vybudování odborných učeben v ZŠ 
Dolní Hbity v rámci projektu IROP č.: 
CZ.06.2.67./0.0/0.0/16_063/0003396. 
Stavba byla předána v termínu dne 15. 6. 
2020.  

- ZO se zabývalo otázkou projednání investic 
do splaškové kanalizace pro lokalitu 
rodinných domů na pozemcích parc. č. 68/.. 
v k. ú. Dolní Hbity. Zastupitelstvo stanovilo 
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radě připravit podklady pro smlouvy, které 
pak předloží zastupitelstvu ke schválení 
(Obec se bude snažit zrealizovat akci do 
konce roku 2020 s tím, že majitel pozemků 
vybuduje splaškovou kanalizaci a jednotlivé 
přípojky a obec vybuduje a uhradí 
přečerpávací stanici a připojení na ČOV. 
Obec zajistí stavební povolení. Obec 
převezme kanalizaci a vybudovanou 
komunikaci do svého vlastnictví a bude je 
spravovat).    

- Zastupitelstvo stanovilo pro rok 2020 cenu 
vodného pro jednotlivé bytové domy čp. 66 
a 92 v Dolních Hbitech a čp. 45 v Jelencích 
ve výši 35,- Kč. 

- ZO vzalo předloženou Zprávu starosty           
o činnosti rady od 24. 3. 2020 do 26. 5. 2020 
na vědomí.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci      
o zahájeném výběrovém řízení na prováděcí 
firmu pro akci Vodovod Jelence. 

- ZO vzalo vědomí informaci starosty ohledně 
opatření spojených s výskytem koronaviru.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí starostou 
schválené rozpočtové opatření obce Dolní 
Hbity č. 05/2020 ze dne 21. 5. 2020. 

- ZO schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní Hbity      
č. 06/2020. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
Smlouvy o výkonu technického dozoru 
stavebníka mezi obcí Dolní Hbity a Ing. 
Janem Haškem, Projektování staveb                
a inženýrská činnost pro akci Stavební 
úprava a nástavba družiny Základní                  
a Mateřské školy v Dolních Hbitech.  

 
Dále zasedali zastupitelé 23. června 2020: 
- Zastupitelstvo projednalo a schválilo 

Závěrečný účet obce Dolní Hbity za rok 
2019 bez výhrad. Zastupitelstvo projednalo 
a schválilo jako součást Závěrečného účtu 
Zprávu o přezkoumání hospodaření obce 
Dolní Hbity  za rok 2019, které se 
uskutečnilo ve dnech 17. 12. 2019 a 11. 3. 
2020 (audit kontrolního oddělení 
Středočeského kraje). Při přezkoumání 
hospodaření nebyly zjištěny chyby                   
a nedostatky.  

- ZO projednalo a schválilo účetní závěrku za 
rok 2019 sestavenou k 31. 12. 2019 bez 
výhrad. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí Závěrečný 
účet Dobrovolného svazku obcí ORP 
Příbram, včetně Zprávy auditora                      
o přezkoumání hospodaření Dobrovolného 
svazku obcí ORP Příbram za rok 2019. 

- ZO předběžně schválilo prodej části 
obecního pozemku parc. č. 36/2 v k. ú. 
Dolní Hbity a dále stanovilo cenu za 1 m2 
prodávaného pozemku ve výši 200,- Kč.  

- ZO pověřilo starostu k podpisu smlouvy       
o dílo mezi obcí Dolní Hbity a společností 
NOVADUS, spol. s r. o., se sídlem Ke 
Skalám 603, 261 01 Příbram V – Zdaboř, 
IČO: 46349235, na provedení stavby 
„Vodovod Jelence“ dle projektu Ing. 
Václava Ureše, a to po předložení dokladů 
a údajů podle § 122 zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, v platném 
znění, jež jsou podmínkou pro uzavření 
smlouvy. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohody o umístění 
stavby mezi obcí Dolní Hbity a společností 
ČEZ Distribuce, a. s., (přípojka pro nově 
budovaný RD v k. ú. Nepřejov – v Horní 
Líšnici dle schválené změny č. 2 územního 
plánu). 

- ZO vzalo předloženou Zprávu starosty          
o činnosti rady z 9. 6. 2020 na vědomí. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní Hbity      
č. 07/2020 bez připomínek. 

- ZO stanovilo starostovi podat žádost                       
o dotaci ze Středočeského kraje ze 
Středočeského Fondu obnovy venkova 
v rámci Tematického zadání za účelem 
obnovy dětského hřiště v Luhách. 
Nároková částka je cca 170 000,- Kč 
dotace. Akce bude v celkové hodnotě 
235 407,- Kč vč. DPH + zemní a výkopové 
práce dopadové plochy vyhotoví 
svépomocí obec Dolní Hbity. 

- Zastupitelstvo přijalo dotaci Ministerstva 
pro místní rozvoj – IROP přes MAS 
Sedlčansko, o. p. s. z programu 11703 
Integrovaný regionální operační program – 
název projektu: Učebna zájmového                 
a neformálního vzdělávání – nástavba ZŠ     
a MŠ Dolní Hbity (nad stávající družinou), 
která je přidělena ve výši 1 899 985,48 Kč 
(celkové náklady na stavbu se odhadují 
2 657 979,- Kč bez DPH (3 216 154,- Kč 
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vč. DPH). Upřesněno bude, až proběhne 
výběrové řízení). 

- ZO vzalo na vědomí ukončení členství dvou 
členů v Jednotce Sboru dobrovolných 
hasičů obce Dolní Hbity k datu 1. 6. 2020. 
Zastupitelstvo s platností od 1. 7. 2020 
schválilo předložený návrh Dohody                
o výkonu činnosti nového člena JSDH. 

 
Naposledy zasedali naši zastupitelé 25. 8. 2020: 
- ZO přijalo podporu na základě Rozhodnutí 

Státního fondu životního prostředí České 
republiky č. 1190400237 o poskytnutí 
finančních prostředků na stavbu „Dolní 
Hbity – rozšíření ČOV a kanalizace Luhy“ 
ze Státního fondu Životního prostředí ČR 
formou dotace ve výši 48 815 124,01 Kč 
(t.j. 63,75%) ze základu pro stanovení 
podpory ve výši 76 572 743,55 Kč v rámci 
výzvy NPŽP 4/2019 k předkládání žádostí 
v rámci Národního programu životního 
prostředí.  

- Zastupitelstvo schválilo předloženou 
příkazní smlouvu mezi obcí Dolní Hbity      
a firmou KPCM, s. r. o., se sídlem 
Tumovská 477/6, 180 00 Praha 8, na výkon 
činnosti technického dozoru investora pro 
stavbu „Vodovod Jelence“.  

- ZO projednalo a schválilo cenovou nabídku 
firmy KPCM, s. r. o., na výkon činnosti 
technického dozoru investora a koordi-
nátora bezpečnosti práce pro stavbu „Dolní 
Hbity – Luhy – splašková kanalizace                       
a Dolní Hbity - intenzifikace ČOV“.  

- Zastupitelstvo přijalo dotaci prostřed-
nictvím veřejnoprávní smlouvy z Programu 
2017–2020 pro poskytování dotací 
z rozpočtu Středočeského kraje ze 
Středočeského Fondu obnovy venkova  ev. 
č.: FOV/OBV/042768/2020 na akci Dětské 
hřiště Luhy. 

- ZO schválilo prodej obecního pozemku 
parc. č. 940/5 v k. ú. Nepřejov o výměře 
187 m2, který vznikl na základě 
geometrického plánu č. 332-104/2020                  
a stanovilo cenu za 1 m2 prodávaného 
pozemku ve výši 150,- Kč.  

- Zastupitelstvo schválilo předložený návrh 
smlouvy o zřízení věcného břemene – 
služebnosti mezi obcí Dolní Hbity                    
a společností ČEZ Distribuce, a. s (přípojka 
pro nově budovaný RD Jelence) bez 
připomínek. 

- ZO vzalo předloženou Zprávu starosty          
o činnosti Rady za období od 23. 6. 2020 do 
4. 8. 2020 na vědomí.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci 
místostarosty o problematice vodovodu 
Nepřejov. 

- ZO schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní Hbity      
č. 08/2020 bez připomínek. 

- Zastupitelstvo schválilo realizaci akce 
Vodovod Jelence zařazené do „Seznamu 
akcí Programu MZe 129 300“ 
PODPROGRAM 129 302 – Podpora 
výstavby a technického zhodnocení 
vodovodů pro veřejnou potřebu II. Akci 
bude realizovat společnost NOVADUS, 
spol. s r. o., se sídlem Ke Skalám 603, 261 
01 Příbram V – Zdaboř, IČ: 46349235. 
Náklady na stavbu budou činit 
9.160.000,00Kč bez DPH (11 083 600,- Kč 
vč. DPH). 

- ZO schválilo předložený návrh 
Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
účelové dotace za vybudování domovní 
čistírny odpadních vod v k. ú. Káciň. 
Účelová dotace je pro nově postavenou 
domovní čistírnu odpadních vod ve výši 
50 000,- Kč. 

- Zastupitelstvo přijalo dotaci Národního 
programu životní prostředí prostřednictvím 
Státního fondu životního prostředí ČR (č. 
výzvy: NPŽP 7/2019) na akci MŠ Dolní 
Hbity – přírodní zahrada. Podpora formou 
dotace činí 497 658,- Kč. 

 (JM) 

 

*****  

 

Modlitba na začátku  
školního roku 

"Dobrý Bože, na začátku školní 
docházky tě prosíme, požehnej tomuto 
školnímu roku, abychom se naučili všemu, co 
potřebujeme k životu. Dej, ať se naučíme nejen 
probíranou látku, ze které můžeme být 
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zkoušeni, ale ať se naučíme především tomu, 
jak dobře žít. Slovo „škola“ pochází 
z latinského „schola“, což znamená volná 
chvíle, odpočinek a čas k zamyšlení. Dáváš nám 
čas školní docházky jako dobu, ve které se 
můžeme věnovat tomu, co bychom při práci 
často přehlédli. Můžeme se věnovat vlastnímu 
tajemství života. Můžeme se zamyslet, a tak se 
setkat s vlastním nitrem. Dej, ať je tento čas 
školní docházky pro nás požehnanou dobou tak, 
abychom v sobě dokázali i objevili, jaké 
možnosti a schopnosti jsi nám dal. Uč nás 
využívat tohoto času natolik, abychom mohli žít 
později tento život v povolání tak, aby byl 
smysluplný a aby přinášel ostatním dobré 
plody". 
              (Anselm Grün: Moje modlitební kniha) 
 

Římskokatolická farnost přeje proto všem 
dětem, aby si vážily možnosti chodit do školy            
a učit se nové věci, aby do školy chodily rády, 
nevzdávaly se při prvním neúspěchu, aby měly 
pěkné vztahy se svými spolužáky a učiteli, a aby 
si uvědomily, že se učí především pro sebe a pro 
svoji budoucnost. 

       P. Zbigniew Grzyb 
 

***** 
 

Volby 
 

Letos na podzim nás čekají volby do 
Zastupitelstva Středočeského kraje  a 1/3 
Senátu Parlamentu ČR. 

Uskuteční se  2. a 3. října 2020, v pátek od 
14.00 do 22.00 hodin a v sobotu od 8.00 do 
14.00 hodin. Případné druhé kolo senátních 
voleb proběhne hned následující týden 9. a 10. 
října 2020 ve stejných časech.  

Prosíme spoluobčany, aby při vstupu do 
volebních místností dodržovali daná hygienická 
pravidla (vstup pouze se zakrytím dýchacích 
cest rouškou nebo obdobnou ochranou nosu        
a úst), aby vstupovali pokud možno jednotlivě 
nebo aby dodržovali  rozestupy mezi sebou 
alespoň 2 metry (to platí i pro voliče před 
volební místností) a ve volební místnosti se 
zdržovali jen nezbytně nutnou dobu.  

Doporučujeme použít vlastní psací potřeby 
pro úpravu hlasovacího lístku.  

Pokud bude volič v době voleb v karanténě 
či izolaci, může využít služeb zvláštní mobilní 
volební komise. Informace o možnostech 
hlasování v době pandemie budou doručeny 
voličům spolu se sadou hlasovacích lístků. 

   Monika Volfová 

 

*****    
Informace kulturní komise  

 
Setkání důchodců 

Po pečlivém zvážení situace jsme se 
rozhodli v letošním roce úplně zrušit pořádání 
této akce. Všichni víme, že jsou senioři velmi 
rizikovou skupinou v boji s nemocí Covid-19       
a my je nechceme zbytečně vystavit nebezpečí 
nákazy. Doufáme, že se situace brzy vrátí do 
normálu a my budeme moci pokračovat                
v dlouholeté tradici pořádání této akce.  
 
Vítání občánků 

Také o pořádání této akce jsme dlouho 
přemýšleli. Vzhledem k tomu, že se setkáváme 
v uzavřených prostorech na obecním úřadu, 
nebudeme riskovat zdraví našich nejmenších 
spoluobčanů a počkáme, až se situace uklidní. 
Snad to bude brzy. Zatím nám nezbývá, než se 
na vás a vaše děti těšit. Přejeme dětem i vám 
hodně zdraví. Slibujeme, že všechny děti 
dodatečně přivítáme.  
 
Divadlo 

V neděli 1. 11. 2020 máme náhradní termín 
v divadle Broadway na muzikál Kvítek 
Mandragory. Snad nám divadla do té doby 
nezavřou a my budeme moci aspoň tuto akci 
uskutečnit. Další divadlo pro vás připravujeme 
na prosinec.     
 
Vánoční koncert 

Letošní vánoční koncert připadá na sobotu 
19. 12. 2020. Zatím nedokážeme odhadnout, co 
nás čeká v předvánočním čase. Přesto máme na 
koncert připravený program a pomalu začínáme 
s přípravou.  
                   Hana Procházková 

***** 
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Informace o vodovodu  
v Nepřejově 

 

Pokles hladiny podzemních vod je problém, 
který začínáme pociťovat stále častěji, a dalo se 
předpokládat, že nás někde dříve či později 
potrápí.  

Stalo se tak u obecní studny pro vodovod 
v Nepřejově, kde již v jarních měsících začala 
klesat vydatnost zdroje původní studny a přítok 
přestal vyhovovat spotřebě obyvatel. Následně 
se nakrátko situace zlepšila a my doufali, že to 
byl jen krátkodobý výpadek. Od června však 
opět nastal pokles nátoku až téměř k úplnému 
vyčerpání studny. Bylo nutné přijmout opatření 
na omezení dodávky vody a zároveň v co 
nejkratší době zajistit povolení na provedení 
nového vrtu a jeho následnou realizaci.  

 

 
 

Během této doby obec zajišťovala dovoz 
pitné vody autocisternou do původní studny. Po 
získání všech povolení byl na konci července 
proveden nový vrt pro jímání podzemní vody do 
hloubky cca 15 metrů – dál už nebylo možné se 
podložím provrtat. Zhruba týden zabralo nutné 
čištění vrtu a zhotovení provizorního přečer-
pávání do retenční nádrže původní studny                    
a vyhodnocení prvotních rozborů vody. Teprve 
následně mohla být voda přečerpávána do 
retenční nádrže, ze které je dále upravována. 
Voda je prozatím vyhlášena jako pitná pouze po 
převaření. Koncem září nás ještě čeká uložení 
studničních skruží kolem vrtu, finální uložení 
potrubí do nezámrzné hloubky v terénu                        
a doplnění potřebné technologie. Po dokončení 
prací bude proveden celkový rozbor vody a při 
splnění všech požadovaných parametrů dojde  
k překvalifikování vody zpět na pitnou.  

Děkujeme všem občanům z Nepřejova                  
za trpělivost a zároveň věříme, že současný 

zdroj vody bude na dlouhá léta dostačující a vše 
zase poběží tak jak má.                               (FP)  

***** 
Přívalové deště 

 

Oproti předchozím suchým rokům bylo 
letošní léto na srážky poměrně bohaté. To byla 
pro spoustu lidí, a hlavně přírodu, vítaná změna.   

Počasí však jde z extrému do extrému,  
a tak nás naopak potrápily velmi intenzivní 
přívalové deště, které se několikrát opakovaly. 
Způsobily škody jednotlivým občanům na 
jejich domech, sklepech a zahradách, ale i na 
majetku obce. Došlo k zaplavení místnosti 
úpravny vody v komunitním centru, k sesuvu 
zeminy do areálu MŠ, vyvrácení několika 
stromů a doslova ,,odříznutí“ chatové osady 
naplavenou zeminou z polí od Nepřejova. 

Při všech těchto nepříjemných událostech 
zasahovali chlapi ze zásahové Jednotky SDH 
Dolní Hbity. Všem jim za to patří velký dík. Je 
dobrý pocit, když víte, že jednotka funguje                    
a v případě potřeby je připravená vyrazit                       
k zásahu.                                                     (FP)  

***** 
Kanalizace 
v Luhách 

 

V posledním vydání Listů 
jsme dali za nadpis  
„Kanalizace          
v Luhách“ otazník.  

Během té doby 
došlo k významné změně. Otazník můžeme 
z nadpisu vypustit, protože se obci podařilo 
získat dotaci Státního fondu životního prostředí 
na celou stavbu včetně výtlaku do Dolních Hbit 
a kompletní rekonstrukce čistírny odpadních 
vod. Dotace je dříve avizovaných 63,75 % 
z celkové částky  
a zahrnuje i finanční prostředky na stavební  
a autorský dozor, či na projektovou doku-
mentaci. 

Zastupitelstvo již přijetí dotace schválilo. 
V nejbližší době bude zahájeno výběrové 

řízení na prováděcí firmu, pak se teprve 
dozvíme skutečnou cenu celé stavby. 

Obec musí doplnit potřebné podklady, které 
vyžaduje poskytovatel dotace, a to včetně platné 
smlouvy o dílo s prováděcí firmou. 
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Předpokládáme, že stavba by mohla být 
zahájena v první polovině příštího roku.               
O případných dalších krocích Vás budeme 
průběžně informovat.                                            (JM) 

***** 
Projekt rekonstrukce podkroví 

základní školy  
se blíží ke svému závěru 

 
Ke svému závěru se blíží projekt 

Rekonstrukce podkroví Základní školy 
v Dolních Hbitech. Celkově by měl být uzavřen 
do konce září tohoto roku. Stavební práce byly 
dokončeny již v květnu 2020. Dne 11. 8. 2020 
proběhlo kolaudační řízení. V současné době je 
vyhotovena zahrada na pozemku za školou, 
která je také součástí projektu. Jsou na ní cvičné 
záhony pro děti, ukázkové rostliny či hmyzí 
domečky.  

Během hlavních prázdnin byl v učebnách                
a kabinetech instalován nábytek. Součástí 
projektu byla i takzvaná konektivita. To slovo 
bude pro většinu z vás znít zřejmě podivně, ale 
dětem i škole přinese výraznou modernizaci 
počítačové sítě. Škola si v jejím rámci pomůže 
k novým počítačům včetně programového 
vybavení, serveru, kompletní zabezpečené síti  
a rychlému internetu. Součástí konektivity jsou 
i interaktivní tabule napojené na výpočetní 
techniku. V srpnu tohoto roku obdržela škola 
v rámci projektu i učební pomůcky. 
Namátkově: 20 binokulárních mikroskopů 
včetně preparátů, binokulární lupy, video-
mikroskop, telurium (trojrozměrný model 
Slunce, Země a Měsíce), sady na chemické 
pokusy, matematické modely těles či sady pro 
základní elektrické zapojení.  Do horního patra 
byla v souladu s projektem nastěhována také 
keramická pec. 

 

 

 

 
 

Stavba samotná byla pořízena za 
9 203 400,- Kč vč. DPH, vybavení nábytkem 
včetně laboratorních stolů do učeben stálo 
971 850,- Kč vč. DPH, konektivita vyšla na 
1 657 250,- Kč vč. DPH, učební pomůcky byly 
pořízeny za 905 930,- Kč vč. DPH, keramická 
pec 112 500,- Kč vč. DPH a vybudování školní 
zahrady 410 600,- Kč vč. DPH. Obec by měla 
na celý projekt obdržet dotaci ve výši 90 %. 

                  (JM) 
 

 
Nová školní hospodářská zahrada 

 

***** 
Zahrada ve svahu MŠ  

 

V letošním roce získala obec dotaci ze 
Státního fondu životního prostředí na realizaci 
akce ,,MŠ Dolní Hbity – Přírodní zahrada“. 
Jedná se o úpravu stávajícího dvora MŠ, kdy 
celý prostor bude rozšířen a na jedné polovině 
stávající plochy vznikne zahrada ve svahu 
s herními a učebními prvky, v kombinaci se 
stromy, keři a další zelení.    

Projekt zahrnuje poměrně rozsáhlé terénní 
úpravy, zejména návoz velkého množství 
zeminy. Jelikož má být dokončen během letních 
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prázdnin 2021, rozhodli jsme se hrubé terénní 
úpravy realizovat z větší části v letošním roce, 
abychom se vyhnuli ukládání zeminy                                 
a provádění zemních prací v zimních měsících. 
Během letošního podzimu plánujeme dokončit 
oplocení, propojení kanalizací na odvod 
srážkových vod a návoz zeminy pro terénní 
úpravy.      

Celou situaci zkomplikovaly přívalové 
deště, kdy voda stékající z polí rozmáčela horní 
hranu svahu nad dvorem školky, ta se následně 
sesunula a skončila až před vchodem do MŠ. 
Rozmáčená zemina poškodila nový plot  
a ucpala kanalizační vpusti. Tako událost 
poukázala na slabé místo projektu a je možná 
dobře, že se přihodila v této fázi stavby. Po 
dokončení zahrady by byla škoda mnohem 
větší. Ted je potřeba najít nejvhodnější řešení 
k omezení podobných vlivů do budoucna. 

    (FP) 

***** 
Rozšíření školní družiny 

 

Zastupitelstvo obce přijalo dotaci 
Ministerstva pro místní rozvoj na vybudování 
projektu ,,Učebna zájmového a neformálního 
vzdělávání – nástavba ZŠ a MŠ Dolní Hbity. 
V podstatě se jedná rozšíření školní družiny  
o další místnost s vlastním sociálním zázemím. 
Ta bude zbudována nad stávající kotelnou  
a dílnami, tedy v úrovni druhého nadzemního 
podlaží. Půdorys objektu zůstane zachován. 
Celou družinu pak sjednotí nová sedlová 
střecha.      

Do konce roku bude znám zhotovitel stavby, 
který vzejde z výběrového řízení. Stavební 
práce by mely být hotové ke konci roku 2021. 
Po dokončení učeben v podkroví ZŠ                               
a vybudování zahrady ve svahu MŠ to bude 
další důležitý krok v rozvoji školy v naší obci  
a budování zázemí pro vzdělávání dětí  
a podpory jejich aktivit.  

    (FP) 

***** 
Vodovod Jelence 

 

Rád bych navázal na článek 
v posledním vydání Listů. Jak jsme 

s žádostí o dotaci postupovali stále dál, 
získávali jsme další informace k podmínkám 

jejího poskytnutí   a případného krácení 
finančních prostředků při jejich nesplnění. 
Formou krátkého dotazníku jsme proto 
zjišťovali, jaký je                   o vodovod zájem 
mezi občany |Jelenců. Celou stavbu vnímáme 
jako strategické rozhodnutí pro Jelence do 
budoucna, proto nám udělalo velkou radost, že 
je o vodovod takový zájem. Pro stavbu 
vyslovily souhlas více jak 2/3 trvale žijících 
obyvatel a velké množství rekreantů. Vzhledem 
k těmto skutečnostem schválilo zastupitelstvo 
obce přijetí dotace od Ministerstva zemědělství, 
která činí 60 % způsobilých výdajů stavby.  

Do konce srpna bylo nutné doložit veškeré 
podklady pro poskytovatele dotace a teď 
čekáme na rozhodnutí komise, kdy bude možné 
stavbu zahájit. Předpokládáme však zahájení 
nejpozději v jarních měsících příštího roku. 
Výběrové řízení na dodavatele vyhrála firma 
NOVADUS, spol. s r. o., a doba realizace by 
měla trvat 12 měsíců od zahájení stavby. 
 Máte-li o připojení k vodovodu zájem,           
a ještě jste nedodali plánek se zakreslením 
domovní přípojky na veřejný řad, učiňte tak 
prosím co nejdříve, ať mohou být projednávány 
všechny přípojky současně.                        (FP) 

 

***** 
Dětský den v Dolních Hbitech 

 

 
 
V sobotu 15. 8. se opožděně konal v Dolních 

Hbitech dětský den. Rodiče s dětmi si jej moc 
užili. Rádi bychom tímto poděkovali hasičům z 
Dolních Hbit a dobrovolníkům v čele s Luckou 
Neužilovou, kteří pro děti s rodiči krásné 
odpoledne připravili. 
 

***** 
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Občanské sdružení Diakonie Broumov 

 
VYHLAŠUJE 

SBÍRKU POUŽITÉHO TEXTILU                  
A POTŘEB DO DOMÁCNOSTI 

 
 

SEZNAM VĚCÍ, KTERÉ MŮŽETE    
DÁT DO SBÍREK:  

- veškeré oděvy (dámské, pánské, dětské), 
- obuv - nepoškozená (zavázaná 

v igelitové tašce), 
- kabelky, batohy – pouze nepoškozené           

a s funkčním zipem, 
- lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky – 

čisté i mírně poškozené, 
- přikrývky, polštáře a deky – pouze 

péřové,  
- záclony a závěsy – nepoškozené,  
- látky (minimálně 1m2, prosíme, 

nedávejte nám odřezky a zbytky látek), 
- menší elektrospotřebiče – mohou být            

i nefunkční. 
 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 
- znečištěný a vlhký textil, 
- ledničky, televize, počítače, matrace, 

koberce – z ekologických důvodů,  
- nábytek, jízdní kola, kočárky -  

transportem se poškodí,  
-      lyže, lyžáky,  
-      nádobí bílé i černé, skleničky, porcelán, 
-      knihy. 
 

Sbírka se uskuteční v těchto dnech: 
Pondělí až pátek   12. až 16. 10. 2020 

čas: PO 8–12; 13–16, ÚT 8–12; 16.30–19,  
ST 8–12, 13–16; ČT 8–12; 13–16; Pá 8–12 
místo: Obecní úřad Dolní Hbity 
 
Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů 
či krabic, aby se nepoškodily transportem. 
Děkujeme za Vaši pomoc. 
 

 

***** 

 

Podzimní varhanní koncert 
v kostele  sv. Jana Křtitele 

v Dolních Hbitech letos nebude 
  

Již tradiční varhanní koncert probíhající 
v rámci varhanního festivalu Varhany znějící 
letos kvůli koronavirové situaci neproběhne.  
Doufejme, že příští rok bude pro pořádání akcí 
příznivější.  

    (MV) 

***** 
V druhém pololetí letošního roku 

oslavili nebo oslaví významná 
výročí tito naši spoluobčané: 

 
Dolní Hbity:  Káciň: 
Falcová Jana   Kopáčková Alena 
Minář Petr    Kotherová Irena 
Falc Mojmír   Jelínek Jaroslav 
Kohut Stanislav  Korecký Jiří 
Humňalová Eva Březina Zdeněk 
Kočová Alena   Černý Stanislav 
Vogeltanz Jan   Jarolímek Josef 
Kopecká Marie    
Vostarek Miloslav Luhy: 
Kavka Josef    Krůta Milan 
Kášová Alena    Novotný Josef 
Ćápová Martina Procházka Václav 
Pilíková Marie  Lerche František 
Kavková Stanislava Riňáková Ladislava 
Lantora Milan  Paterová Libuše 
Kofroň Václav  Bejčková Lenka 
   Havránek Vladimír 
Jelence:       
Jánská Zdeňka  Kaliště: 
Míka Miroslav  Přibyl Zdeněk 
Lantorová Marie   
Boušková Marie Horní Líšnice: 
Rozšafný Václav Jurný Vojta Jan 
Žák František     Vepřek Pavel 
Linhart Milan 
 
Nepřejov:  
Hrebíková Anna 
Mesner Jiří 
 
    
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.   

                  (VM) 
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***** 
Blahopřejeme  

k nově narozeným 
občánkům 

 
Od dubnového vydání Dolnohbitských listů 

se v naší obci narodili tito noví občánci:  
Esterka Járová z Dolních Hbit, 

Verunka Krůtová z Jelenců. 
Obec Dolní Hbity blahopřeje rodičům 

k narození dětiček a našim malým občánkům 
přejeme, aby je v jejich životě provázelo jen to 
nejlepší. 

 (VM) 

***** 
Nová klidová zóna  

u Komunitního centra  
v Dolních Hbitech je dokončena 

 

 
 

Jak jsme již psali v jarním čísle,  v loňském 
roce se nám podařilo získat dotaci z Mini-
sterstva pro místní rozvoj na projekt Klidová 
zóna pro komunitní centrum v Dolních Hbitech, 
identifikační č. projektu: 117D8210H2608.    

Tento projekt jsme začali realizovat z větší 
části teprve v letošním roce a díky Covidu-19 
začaly zahradnické práce se zpožděním. Přes 
veškerá počáteční úskalí vznikla krásná zahrada 
plná různorodých rostlin s jezírkem uprostřed, 
s herními a sportovními prvky jak pro děti, tak 
pro dospělé, doplněná lavičkami, odpadkovými 
koši a stojanem na kola.  

Tato zahrada je určena pro všechny naše 
občany, kteří zde najdou malou oázu klidu                   
a pohody uprostřed obce.  

Pro bezpečnější chůzi od kostela k obchodu 
můžete využít nově zbudovanou mlatovou 
cestu, aniž byste museli vstupovat do silnice. 

Celkové náklady činily 1.236.956,- Kč, 
z toho přiznaná dotace byla v částce 865.869,- 
korun.  

       (MV) 
 

 
 

***** 
Informace z knihovny 

 
Půjčování knih během úředních hodin 

úřadu je i za zpřísněných hygienických 
podmínek možné. Od 9. září 2020 má knihovna 
obměněny  dva nové soubory knih k výpůjčce 
z výměnného fondu Knihovny Jana Drdy 
Příbram.  

                                                (MV) 

***** 
 

Další termíny svozu  
žlutých popelnic na plasty 

 
Svoz žlutých popelnic bude v těchto 
termínech: 

  
      9. 10. 2020,  
    30. 10. 2020,  
    20. 11. 2020,          
    11. 12. 2020. 

               

*****  
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Dětské hřiště Luhy 
  

Letos se nám opravdu s dotacemi zadařilo                
a z Programu 2017–2020 pro poskytování 
dotací z rozpočtu Středočeského kraje ze 
Středočeského fondu obnovy venkova  v rámci 
Tematického zadání Obnova venkova  jsme 
obdrželi dotaci na pořízení nového herního 
prvku pro dětské hřiště Luhy s dopadovou 
plochou. Žádost je evidována pod číslem 
FOV/OBV/042768/2020.  

Původní dřevěné prvky již dosluhovaly,         
a proto jsme je nahradili jedním multifunkčním 
kovovým prvkem. Celkové náklady na prvek 
včetně dopadové plochy byly 235.408,- Kč 
z toho dotace činila 170.500,- Kč.  

 Ještě plánujeme doplnit hřiště pružinovými 
houpačkami pro nejmenší a vyměnit stávající 
dřevěnou houpačku za novou kovovou. 

Postupně bychom rádi obměnili dětská hřiště 
i v dalších částech obce.  

                (MV)
   

 

*****  
 

SBĚR ODPADŮ VE SKLADU 
OBCE V DOLNÍCH HBITECH 

 

KAŽDOU STŘEDU 
8.00–9.00 hodin (celoročně) 

16.00–17.00 hodin (duben až září) 
a 

KAŽDOU PRVNÍ SOBOTU 
V MĚSÍCI  

9.30–11.30 hodin. 

                                                                   
 

*****  
Příměstský tábor  

 

 

 
 
 

 
 
        V termínech 13.–17. 7. a 10. 8.–14. 8. 
2020 pořádala obec Dolní Hbity příměstský 
tábor v Komunitním centru v čp. 92 v Dol-
ních Hbitech. Spokojenost byla veliká, 
dětem se moc líbilo. Děkujeme všem 
lektorkám, které se o děti staraly a připra-
vily pro ně zábavný program s tematickým 
zaměřením Cesta za pokladem a Z pohádky 
do pohádky.  

                                                              (MV)  
 

***** 
Nadace 

AGROFERT 
pomáhá hasičům  

 
Hasičský fond je samostatným projektem 

Nadace AGROFERT a je určený profesio-
nálním i dobrovolným hasičům, organizacím               
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a sdružením. Fond přijímá žádosti o příspěvky 
zejména na přístroje, vybavení či zařízení, na 
projekty, akce a aktivity v oblastech zásahové             
a záchranářské činnosti, hasičského sportu, 
práce s dětmi a mládeží, organizace spole-
čenských, sportovních či kulturních aktivit 
v obci či regionu určených široké veřejnosti.  

Obec v letošním roce požádala o udělení 
nadačního příspěvku pro Jednotku SDH Dolní 
Hbity na zakoupení nového plovoucího 
čerpadla PH – CYKLON 2/1500. Původní 
čerpadlo bylo v provozu od roku 2008, bylo již 
opotřebované a nespolehlivé.  

Díky přispění nadace částkou 25.000,- Kč 
z celkové pořizovací ceny 48.279,- Kč bylo 
v červenci nové čerpadlo zakoupeno. Čerpadlo 
bude využito k plnění cisternového vozu                      
při výjezdech k požárům a k odstraňování vody 
ze zatopených objektů. Při akcích požárního 
sportu bude použito k plnění vodních nádrží.    

     (MV) 

***** 
Okénko základní školy 
 
   
Milí čtenáři, 

začal nový školní rok a vždy se dočítáte, co 
nás čeká. Kvůli šíření koronaviru se to však 
letos opravdu těžko odhaduje. O prázdninách se 
ve škole dokončoval projekt rekonstrukce půdy. 
V současnosti jsou hotové všechny stavební 
práce. Vznikly zde dvě krásné učebny: 
(chemicko–fyzikální laboratoř a počítačová 
učebna). Celá půda je vybavená nábytkem           
a také počítačovou technikou. Odborné firmy 
nám namontovaly interaktivní tabule, pojízdné 
regály, pec na vypalování keramiky a schodolez 
pro vozíčkáře. Nečekaným problémem se stalo 
přivedení rychlého internetu do školy. Musela 
se instalovat nová internetová anténa, která 
přijímá signál z vysílače u Jelenců. Začátkem 
září nám přišly i odborné pomůcky – konkrétně 
jeden videomikroskop, přenosné kufry jako 
venkovní laboratoře včetně binokulárních lup, 
mikroskopy, fyzikální stavebnice pro jedno-
duché elektrické obvody, chemické stavebnice, 
chemické vybavení pro pokusy, matematické 
stavebnice a modely těles a další drobnosti. Jiné 
pomůcky očekáváme z projektu MAP II 
v celkové hodnotě asi 110 000 Kč. Rovněž jsme 
z projektu Šablony II pořídili 50 tabletů pro děti 

z mateřské školy a žáky, abychom podpořili 
práci s informačními technologiemi. 

   Při distančním studiu jsme měli možnost si 
práci s těmito technologiemi řádně vyzkoušet.  
A nikdo neví, jestli nebudeme nuceni se zase 
obrátit k distanční výuce.  

Od začátku školního roku platí ve škole 
následující zvláštní hygienická pravidla. Na 
základě doporučení MŠMT je od 1. září 
2020 zakázán vstup do budovy školy všem 
osobám, které se přímo neúčastní výuky nebo 
provozu školy. Z toho důvodu nebudou obvyklé 
třídní schůzky, ale doporučený je elektronický 
kontakt. Od 10. září 2020 platí mimořádné 
opatření povinnost nosit roušku ve vnitřních 
prostorách budov v celé ČR. V budovách škol a 
školských zařízení se povinnost nošení roušek 
vztahovalo pouze na společné prostory (např. 
chodby a záchody). Od pátku 18. 9. ale musí 
žáci 2. stupně nosit roušky i při vyučování. 

Na každý den je potřeba mít alespoň 
2 roušky (+ igelitové sáčky). Nejsou stanovena 
žádná závazná plošná omezení počtu žáků 
ve třídách, odděleních, studijních skupinách.  
V co nejkratším čase po příchodu do budovy si 
každý důkladně 20 až 30 sekund umyje ruce 
teplou vodou a mýdlem z dávkovače, popřípadě 
provede dezinfekci rukou, a následně dodržuje 
hygienu rukou po celou dobu svého pobytu 
ve škole. 

Je nutné kašlat a kýchat nejlépe do jedno-
rázového kapesníku a ten neprodleně vyhodit 
a následně si umýt ruce. Až do odvolání je 
zrušen prodej svačin o velké přestávce a rovněž 
je zrušen pitný režim. Myslím, že jsou letos 
v ohrožení i tradiční vánoční trhy. 

 Ve školním roce 2020/2021 navštěvuje 
školu 114 žáků. Celkem máme 8 tříd s devíti 
ročníky a  dvě oddělení školní družiny. Letos je 
spojen 2. a 4. ročník.  
Pokud chcete zjistit bližší informace o dění ve 
škole, navštivte naše webové stránky 
www.zsdolnihbity.cz. 
    Přeji vám do nového školního roku 
hodně zdraví, našim patnácti novým 
prvňáčkům, aby se jim ve škole líbilo, 
deváťákům hodně štěstí při přijímacích 
zkouškách a nám všem přeji, abychom zavírali 
školu pouze o prázdninách, které máme v plánu. 

 
Ondřej Buralt 

***** 



 

14 
 

                                                                           
 
 

Okénko mateřské školy 
 

Prázdniny jsou pryč a je tu ,,uplakané“ září. 
Měsíc, který je pro nás všechny v MŠ náročný. 
Je těžký pro děti, pro rodiče i pro paní učitelky. 
Probíhá adaptace dětí, kdy se nově příchozí děti 
osamostatňují a seznamují se s prostředím                    
i režimem dne. Adaptace probíhá    u každého 
dítěte individuálně. Některé děti nemají 
problém se orientovat v novém prostředí, jiné si 
musí zvykat. Nejlépe postupně za přítomnosti 
rodičů. V předchozích letech tomu tak bylo. 
Letos však z nařízení vlády a doporučení 
MŠMT kvůli epidemii koronaviru nebyl 
rodičům vstup do tříd povolen. 

Právě v souvislosti s touto epidemií máme 
v MŠ zavedeno mnoho nových opatření. Týkají 
se hlavně hygienických pravidel. Jde o časté 
mytí rukou mýdlem, o větrání celé budovy                      
i o dezinfekci a úklidu všech vnitřních prostor. 
Všechny plánované podzimní akce (informa-
tivní schůzka, fotografování, Aktivní školka, 
Svatomartinská slavnost, divadlo apod.) se 
zrušily nebo přesunuly na jaro. Z doporučení 
MŠMT nesmíme přijímat děti, které vykazují 
známky respiračního onemocnění – rýma, 
kašel, teplota. Dospělí musí do budovy 
vstupovat pouze s rouškou. Jsme moc rádi, že 
děti roušky zatím mít nemusí. Situace kolem 
epidemie se pro naši společnost nevyvíjí zrovna 
pozitivně a my s obavami sledujeme její  vývoj. 
S napětím očekáváme další nařízení vlády            
a doporučení MŠMT. Nezbývá nám nic, jen: 
Držme si pěsti a přejme si zdraví a štěstí. 

  Vladimíra Pražáková 

***** 

 
Okénko SDH Dolní Hbity 

 
Vážení spoluobčané, rádi bychom vás 

informovali o další činnosti SDH Dolní Hbity 
v tomto roce. 

Jak všichni víme, od poloviny března se 
v naší republice zastavila prakticky veškerá 
činnost. Stejně tak to bylo i u našeho sboru, 
protože Covid-19 si nevybírá. Nemohli jsme se 
scházet na pravidelných výborových schůzích, 
nemohli jsme pořádat plánované akce. Z tohoto 
důvodu byla přesunuta okrsková soutěž na rok 

2021. Pořadatelem této soutěže budě opět SDH 
Jelence. Pochopitelně jsme museli na příští rok 
odložit i soutěž „O pohár starosty SDH Dolní 
Hbity“. 

Vzhledem k tomu, že se situace trochu 
vylepšila, mohli jsme ve spolupráci s paní Lucií 
Neužilovou uspořádat akci pro děti jako 
náhradu za oslavu MDD. Tato akce byla velmi 
zdařilá. Děti měly určenou trasu se 14 
stanovišti, na kterých plnily úkoly, a po návratu 
si vybraly, jako vždy, cenu z naší tomboly. 
Tombolou ale akce nekončila. Hasiči opět pro 
děti připravili vodní skluzavku, která byla hojně 
využívána. S touto akcí nám pomohli i někteří 
nečlenové z řad spoluobčanů, kterým za to patří 
náš dík. 

Kromě kulturních akcí, které se nám povedlo 
uspořádat, byli naši členové připraveni 
k pomoci v době Covidové, a to na rozvoz 
zdravotnického materiálu z hromadných skladů 
do jednotlivých zdravotnických zařízení. Tato 
pomoc nebyla ze strany státu zatím využita. 

Bohužel i v této nepříznivé době měla naše 
výjezdová jednotka plné ruce práce například 
s technickými výjezdy na odstraňování stromů 
a s hašením požárů. Jedním z velkých byl 
výjezd v květnu na Luhy k hašení požáru 
rodinného domu, dalším velkým zásahem byl 
v nedávné době výjezd do Rožmitálu k hašení 
dřevěné štěpky. 

Závěrem bych vás chtěl informovat, že čtyři 
členové našeho sboru byli zvoleni do rad 
Okresního sdružení hasičů Příbram. Karel 
Němeček do Rady vnitro-organizační, Václav 
Procházka do Rady prevence, Vladimír Dědina 
a Slávek Hochman do Rady represe (dříve 
Odborná rada velitelů). V závěru přeji všem 
spoluobčanům pevné zdraví a doufám, že tato 
nepříjemná situace již brzy pomine a budeme se 
opět moci vrátit ke své činnosti. 
       Karel Němeček 

***** 
Okénko SDH Káciň  

 
O prázdninách měl náš sbor spoustu práce. 

Nejdříve jsme o posledním červencovém 
víkendu pořádali 14. ročník káciňského 
fotbalového turnaje. Náš sportovní neúspěch 
naštěstí tentokrát předčil celkový zájem o tuto 
akci z řad družstev a přihlížejících. Druhou 
významnou akcí byla oslava 115. výročí 
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založení sboru SDH Káciň, kterou jsme 
pořádali o poslední srpnové sobotě. Tato akce 
byla vydařená hlavně po stránce společenského 
dění v naší obci, jelikož se oslav výročí 
zúčastnilo mnoho našich rodáků.  

Ani jednu z těchto akcí by nebylo možné 
uspořádat bez nemalého úsilí našich nej-
aktivnějších členů, ale chtěl bych poděkovat za 
podporu i nečlenům. 

Pokud nám to situace dovolí, tak v tomto 
roce ještě uspořádáme zahájení adventu, ale                 
o tom budeme včas informovat. 

        Richard Horký ml. 
 

 
 

     ***** 
Informace  

TJ Sokol Dolní Hbity 
 

Před pár týdny nám začala podzimní část 
fotbalových soutěží, kde naši TJ zastupuje 
mužstvo dospělých v III. třídě a žáci, kteří ve 
sloučeném týmu s Višňovou hrají okresní 
přebor. Zatím bylo odehráno několik utkání, 
aktuální výsledky                  a tabulky najdete 
ve vývěsce u prodejny Coop v Dolních Hbitech 
nebo na internetových stránkách klubu: 
http://hbity-fotbal.webnode.cz 

Všichni doufáme, že nám nový fotbalový 
ročník nenaruší pandemie Covidu-19, jako 
tomu bylo na jaře, kdy byly soutěže přerušeny      
a nakonec zůstaly nedohrány. 

I přes tuto nepříznivou situaci jsme aspoň 
zvládli uspořádat 27. června 2020 dlouho 
naplánované utkání s XI. Internacionálů ČR. 
Akce k 50. výročí otevření nového hřiště byla 
zahájena předzápasem žáků s Mirovicemi, dále 
proběhlo utkání dospělých s mužstvem 
Zduchovic a vrcholem programu byl již 
zmiňovaný zápas našich fotbalistů s XI. 

Internacionálů ČR.  Fotbal si nenechalo ujít na 
tři sta spokojených diváků. Při této akci byl také 
zahájen prodej knihy k 50. výročí fotbalu 
v Dolních Hbitech. Další zájemci o tuto 
publikaci si ji mohou zakoupit během 
podzimních fotbalových utkání v Dolních 
Hbitech nebo také na Obecním úřadě a v restau-
raci U Rysů. 
      Přejeme všem v této ne úplně klidné době 
hlavně pevné zdraví a těšíme se na shledanou 
při fotbalových utkáních v Dolních Hbitech 

       Václav Kofroň 
  

***** 
Okénko FK Sparta Luhy 

 
Vážení spoluobčané,  

v této koronavirové době je těžké se scházet, 
natož se věnovat kolektivním sportům. A přece 
se nám alespoň 2 akce povedly! 

 Tou první byl memoriál Pavla Pilíka starých 
gard. Letos tato akce nabrala nevídaného 
rozměru, kdy se povedlo sehnat hned 6 
mužstev. Do naší vesničky zavítala mužstva 
VČS Tmaň, SK Pečice, TJ Zduchovice, TJ 
Krásná Hora, FK Sparta Luhy a hvězdný 1.FK 
Příbram. Vzhledem k takovéto účasti jsme 
rozdělili mužstva do dvou skupin po třech.                
Po odehrání skupin se hrálo o umístění dle 
pořadí v základních skupinách. První s prvním 
finále, druhý s druhým o 3. místo a třetí s třetím 
o 5. místo. Ve výsledku poté vše dopadlo takto: 
Vítězem 6. ročníku se stalo mužstvo 1.FK 
Příbram před Krásnou Horou, Pečicemi, 
Zduchovicemi , Spartou Luhy a Tmaní. 
Slunečné i herně povedené odpoledne jsme 
završili střelbou na lahev šampusu, zavěšenou 
na brankové konstrukci o originální dresy 
fotbalistů T. Pilíka, T. Vágnera a T. Hübsch-
mana. Večer zakončila diskotéka přímo na hřišti 
s DJ Fandou. 

 Druhá akce už tak povedená nebyla. Na 
Memoriál Bohouše Sirotka jsme měli obrovský 
problém sehnat k našemu mužstvu, k FC 
Višňová a SK Třebsko čtvrtého soupeře. 
Nesehnali jsme ho a navíc nepřijel ani soupeř                 
z Třebska! Po domluvě s FC Višňová 
sehráváme dva vzájemné zápasy za sebou                  
s krátkou přestávkou, které oba prohráváme,        
a tak se vítězem stává FC Višňová. Večer opět 
řádíme na hřišti při diskotéce DJ Tomáše. 
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Pak přišla série dvou přátelských utkání. Na 
Spartaku s B-týmem prohráváme 4:6, doma 
porážíme Hostomice 9:5! Poté zajíždíme                         
v rámci okresního poháru do Obor a jasně 
vítězíme 9:1. A pak již boje v Okresním 
přeboru! V 1. kole zajíždíme do Nového Knína 
a vítězíme dvěma brankami J. Juna 2:1.                       
V dalším kole máme hrát doma, ale soupeř                  
z Kosovy Hory nás požádal z důvodů konání 
pouti o přesunutí zápasu k nim. Asi se jim ještě 
teď točí hlava po kolotoči v 1. poločase, kde 
jasně dominujeme a vyhráváme ho 5:0. 
Konečné skóre nakonec vyznívá pro nás 6:1! 
Další zápas zajíždíme do Rosovic, kde 
prohráváme až na penalty 1:2.   

Doufám, že na tento určitě zdařilý vstup do 
sezóny navážeme i v dalších zápasech a i přes 
zranění, která se nás drží, budeme pokračovat            
v dobrých výkonech a tím dělat radost našim 
příznivcům a fanouškům. 

          Václav Rys ml.                       

***** 
Zpráva o konání VII. ročníku 

závodu horských kol 
DOLNOHBITSKÝ TVRĎÁK 

 
Milí sportovní přátelé, vážení 

spoluobčané, 
8.8.2020 proběhl již tradiční závod 

horských kol. Ustálený termín v druhém 
srpnovém víkendu spolu se slunečným počasím 
přinesli rekordní účast závodníků dokonce 
s mezinárodní účastí. Na start se postavilo přes 
80 závodníků a cílovou pásku protnulo 76 
z nich. Rostoucí popularita nás velmi těší a 
věříme, že úsilí, které do organizování tohoto 
sportovního setkání dáváme, přinese ještě více 
zájemců v příštích ročnících. Závod vedl 
tradiční trasou, kterou si mnoho lidí projíždí 
i v průběhu celého roku. To nás utvrzuje v tom, 
že zvolená trasa je opravdu atraktivní. 
  A teď k výsledkům. Kategorie ženy 22 
km: 1. místo Tereza Boháčová (Smrčí), 2. místo 
Sofie Salaquardová, 3. místo Šárka Štětinová. 
Kategorie muži 22 km: 1. místo Aleš 
Větrovský, 2. místo Martin Mácha, 3. místo Jiří 
Lantora. Kategorie ženy 44 km: 1. místo Hana 
Podracká, 2. místo Pavla Vyčítalová (DHT), 3. 
místo Linda Janovská. Kategorie muži 44 km: 

1. místo Jiří Chyba, 2. místo Vladislav Doležal, 
3. místo Jan Doležel. Kompletní výsledky  
i s dosaženými časy najdete na 
www.dolnohbitskytvrdak.cz  a 
www.4timing.cz. 
   Veliké poděkování patří našim 
rodinám, kamarádům, sponzorům a partnerům, 
bez kterých by nebylo možno tuto akci 
realizovat. Z místních sponzorů bych chtěl 
jmenovat Sokol Dolní Hbity, hasiči Dolní 
Hbity, obec Dolní Hbity a Restaurace „u Rysů“ 
Dolní Hbity. Díky moc! 
 

  
  

Závěrem už jen gratulace medailistům a 
nezapomínejte, že jízda na kole je bezpečný 
sport v každé době. Mnoho bezpečných 
cyklokilometrů přeje DOLNOHBITSKÝ 
TVRĎÁK. 

Pavel Neužil 

***** 
 

Úřední hodiny obecního 
úřadu 

  
Prosíme spoluobčany, 

aby v této nelehké době dodržovali tyto 
úřední hodiny: 

Úterý 8.00–12.00, 16.30–19.00 
Čtvrtek 8.00–12.00, 13.00–16.00 

 
Návštěvu mimo úřední hodiny nebo schůzku 

si raději domlouvejte telefonicky předem    
na tel.: kancelář 318 697 109, 724 920 144, 

starosta 724 133 503, 
 místostarosta 725 427 545,   

nebo e-mailem: obec@dolni-hbity.cz 
 



 


